
 

 

 
   

 

Spørgsmål til skriftlig besvarelse stillet af Birgitte Kehler Holst den 

05.05.2025 om Brobold og boldburet på Vesterbro  

 
 

Spørgsmål 

1. Kan forvaltningen oplyse hvad status er på Brobold? Arbejder Vestia 

fortsat sammen med Brobold, og har Brobolds formål ændret sig siden 

projektets start – fra at handle om fodbold i brokvarterer til nu at foku-

sere på fodbold i socialt udsatte områder?  

 

2. Er det korrekt forstået, at Brobold kun kan gennemføre projekter i so-

cialt udsatte områder, og i så fald: udelukker det muligheden for at lave 

projekter på Vesterbro, medmindre Vestia er involveret?  

 

3. Hvis Brobolds fokus er ved at ændre sig, hvordan påvirker det Vester-

bro Lokaludvalgs mulighed for at bruge Brobold som løftestang i arbej-

det med at forbedre boldburet på Enghave Plads?  

 

4. Brobold har oplyst, at sagen om ny belægning i boldburet skal løftes 

politisk igen, og at der skal bestilles et nyt budgetnotat og idéforslag. Er 

det korrekt forstået, at dette ikke er blevet videreformidlet til politi-

kerne? 

 

Svar 

Spørgsmål 1: 

Kan forvaltningen oplyse hvad status er på Brobold? Arbejder Vestia 

fortsat sammen med Brobold, og har Brobolds formål ændret sig siden 

projektets start – fra at handle om fodbold i brokvarterer til nu at foku-

sere på fodbold i socialt udsatte områder? 

 

Svar: 

Broboldforeningen består i dag af følgende medlemsklubber: 

BK Vestia, BK Skjold, Nørrebro United, B1908 og BK Union. Broboldfor-

eningen virker og samarbejder igennem sine medlemsklubber i hver 

deres lokalområde. Formålet er at få dem, der ikke kommer af sig selv, til 

at blive en del af fodboldens fællesskaber om en fælles interesse og de 

sociale aktiviteter, der en del af foreningslivet. Så der er ikke kun et fokus 

på fodbold i socialt udsatte områder.  
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BK Vestia er en del af Broboldsamarbejdet gennem følgende tre træ-

ningstilbud: 

• Skydebanehaven hver fredag i åbningstiden i samarbejde med 

pædagogerne 

• Bavnehøj Skole hver mandag (’fodbold for alle’ – venteliste-træ-

ning) 

• DGI Byens P-hus hver onsdag for en specialklasse fra Frederiks-

berg 

  

Spørgsmål 2.  

Er det korrekt forstået, at Brobold kun kan gennemføre projekter i socialt 

udsatte områder, og i så fald: udelukker det muligheden for at lave pro-

jekter på Vesterbro, medmindre Vestia er involveret?  

 

Svar: 

Broboldforeningen har ikke kun fokus på projekter i socialt udsatte om-

råder. De gennemfører projekter i dens medlemsklubbers lokalområder 

i samarbejde med de enkelte klubber. BK Vestia vil som udgangspunkt 

skulle være involveret i projekter på Vesterbro.  

 

Spørgsmål 3: 

Hvis Brobolds fokus er ved at ændre sig, hvordan påvirker det Vesterbro 

Lokaludvalgs mulighed for at bruge Brobold som løftestang i arbejdet 

med at forbedre boldburet på Enghave Plads?  

 

Svar: 

BK Vestia har oplyst, at de forsat er interesseret i at medvirke til forbed-

ringer af boldburet på Enghave Plads. Brobold kan derfor forsat være 

løftestang for forbedringer af boldburet.  

 

Spørgsmål 4: 

Brobold har oplyst, at sagen om ny belægning i boldburet skal løftes 

politisk igen, og at der skal bestilles et nyt budgetnotat og idéforslag. Er 

det korrekt forstået, at dette ikke er blevet videreformidlet til politi-

kerne? 

 

Svar: 

Anlægsprojekter på Enghave Plads hører under Teknik- og Miljøforvalt-

ningen (TMF). Budgetnotatet om Boldburet på Enghave Plads blev ud-

arbejdet af TMF og indgik i forhandlingerne om Budget 2024 uden at 

blive løftet. Forud for budgetforhandlinger om Budget 2024 blev TMU 

og KFU i august 2023 orienteret om, at budgetnotatet vil indgå i for-

handlingerne.  

Såfremt et budgetnotat ikke har modtaget midler, bliver det kun rejst 

igen på baggrund af en politisk bestilling. TMF har oplyst, at Vesterbro 
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Lokaludvalg, Tove Ditlevsens Skole og Brobold efter budgetforhandlin-

gerne blev orienteret om, at budgetnotatet ikke blev løftet, og at der var 

behov for ny politisk bestilling. Ønskes det eksisterende projekt, der er 

udarbejdet i samarbejde mellem TMF, KFF, BK Vestia og Vesterbro Lo-

kaludvalg gennemført, skal der bestilles et nyt på budgetnotat på en an-

lægsbevilling.  

 
Med venlig hilsen 

Mikkel Boje  

Administrerende direktør 

 

 

 

 

 

 

 


